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سصصاهم اشترصصار اتنيصصاا الصصنكا  اللصصنعا خ العتصصد الأاصصات وراصص  الكصصامااا واشترصصارها الواسصص ت خ
صصحتامت الاهتمام بتلنيف حركاا وأفعال البشر ااصة الك الأفعال التا قد يكصون لاصا أ صر سصلبا خ

ثت وقد يؤدي خ أسو  الأحوال إلى وفااامت وكان لحدث الستوط الحص  الأكصم مصل الدراسصاا والبحصو 
لك ام خ هنا لن . وااصة فيما يتعلق بكبار السلت فغالباً اطر الموا شتيجة الستوط يكون مل شليبام

.البحث طرح منظومتين جديداين لكرف الستوط المؤذي

LSTMوCNNيصتم فياصا الصربين بصين الرصبكتين CNN-LSTMالمنظومة الأولى اعتمد على شبكة هجينصة 
ليصة متعاقبصة برعاع سماا جديد يحمل سماا عمومية وافليليةت ويعصر  وعصعياا مرحليصة    صة متتا

.اعر  أشواع الستوط المختلفة

واسصتخدم صصورج جديصدج تمثصل الحركصة والوعصعياا CNNالمنظومة الثاشية اعتمد على شبكة إلتفافية 
ة صصورج المرحلية الساكنة التا تمر باا أجزا  الجسم مرابطة بأزمنصة حصدو اات وقصد دعيصك الصك الطريتص

.Stacked Time-Tagged Foreground Image (STTFI)أمامية مكدسة بع ماا زمنية 

اتصوم وشوقرك بعد اقتراح كصل مصل المنظصومتين دقصة كصل مصنامات كصما قبورشتصا بالأشظمصة الأاصر  التصا
.سابتاً بكرف الستوطت حيث أعطك المنظومتان دقة وحساسية أفضل مل أغلب المنظوماا المتترحة
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The prevalence of artificial intelligence techniques in the last decade, and the widespread of 
surveillance cameras, have contributed to the classification of human motions. Especially 
those that may have a negative impact on their health, and may, in worst cases, lead to their 
death. So, in this thesis two fall detection systems have been proposed. The first proposes a 
hybrid network CNN-LSTM with new feature vector connecting between CNN and LSTM. This 
new vector has general features and special features, and recognize three cascaded stage 
positions. These positions recognize different types of fall. The second one introduces a new 
method, called STTFI, that extracts a person's silhouette with spatial and temporal 
characteristics representing the motions and its quantities such as previous methods (MHI, 
BMI, ITMI). But it also represents the spatial and temporal characteristics of static poses that 
person passes during a fall. Then it has been used with a low-depth convolution neural 
network using learning transfer technique to classify the event as fall or not fall. The two 
systems outperform most previous studies in accuracy, and some in sensitivity. 


